
Folketingets Sundhedsudvalg har den 25. august 2010 stillet følgende 
spørgsmål nr. 794 (Alm. del) til indenrigs- og sundhedsministeren, som her-
med besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Sophie Hæstorp Ander-
sen (S).

Spørgsmål nr. 794:
’’Ministeren bedes oplyse, om private virksomheder eller fondes investeringer i 
sygehuse kan afløse regionernes medfinansiering af de kommende sygehus-
byggerier.”

Svar:
Det fremgår af aftalen om den regionale økonomi for 2010 indgået mellem re-
geringen og Danske Regioner, at regionernes egenfinansiering af sygehus-
byggerierne hovedsageligt skal komme fra regionernes ordinære anlægsram-
mer (i alt 10 mia. kr.), og at regionerne herudover får en låneadgang på 12,5 
pct. af den samlede ramme. 

Jeg vil i øvrigt understrege, at jeg er meget positivt indstillet over for offentlige-
private samarbejder. Industrien er en afgørende partner, hvis vi skal skabe 
moderne sygehuse. Det er industrien, der skal levere teknologien, og her er 
behov for et tæt partnerskab med hospitalerne, der kender patienterne og de-
res behov. 
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